
Visitasprotokoll Målselv/ Øverbygd 28.09.21-03.10.21 

Tirsdag 28.09.21 

0900 Morgenbønn i Målselv kirke, ledet av sokneprest Thor Arne Ervik, og organist Michael Olbrich 

0930 Stabsmøte 

Tilstede: Biskop Olav, prost Sigurd Skollevoll, rådgiver Jon Marius Kobro Hammer, kirkeverge Roald 

Wikran, Sokneprest Målselv Thor Arne Ervik, vikarpret (Øverbygd) Per Gustav Nilsen, organist Micha 

Olbrich, Kirketjenere Are Haugli og Geir Gjerpe, Konsulent/ prostesekretær Sølvi  Solheim 

Kirkevergen innledet med noen ord om bemanningssituasjonen. Utfordring med takreparasjon av 

Målselv kirke ikke ferdig finansiert. 

KV: Utfordrende med 2 sokn, menighetsrådene sliter med å samles. Oppmøte varierende. 

Per Gustav Nilsen: Vikar sept-nov. Har vært her før og trives veldig godt. Avtander krever reisetid. 

Are Haugli; Øverbygd og Kirkesnesmoen, samt kirketjener på alle begravelser. Assisterer graveren. 

Stor trivsel. 

Micha Olbrich: Vært her 2 år i en tid krevet av pandemi. Krevende med mange gudstjenester for å ta 

unna konfirmasjoner og lysmesser.  Opptatt av å berike det kirkekmusikalske uttrykk med 

instrumenter og sjangere. 

Sølvi: Vært her lenge og stortrives. Overgang til informasjonssamfunnet med sosiale medier. Føler 

seg som tekstforfatter til tider. 

Thor Arne Ervik: Utfordrende oppstart siden ansettelse våren 2020. Mange bygder. Ny prostistruktur. 

Positivt med mange tiltak som fungerer i menigheten.  

Arnhild: Siste stabsmøte før slutter i stillingen. Mange aktiviteter og stortrives i arbeidet. Skole-kirke-

samarbeid fungerer god. Også barnehager. Samarbeid med Misjonskirka.  

Geir Gjerpe: 40% Heggelia, og overtar 60% Etter Geir Rognmo i Målselv krk. Trives i jobben.  

Olav påpekte utfordringen knyttet til kontorforhold fra forrige visitas i 2013.  Kontorene er utvidet og 

mer enn tilstrekkelig. 

Samarbeidet med Forsvaret og kirkelige aktiviteter i Heggelia kapell under press. Forsvaret har  

trukket seg ut av samarbeid om søndagsgudstjenester. Prosten oppfordrer menigheten til å vurdere 

flere aktiviteter lagt til Heggelia kapell, da den ligger mest sentralt i soknet.  

Forsøket på å vigsle Elviskapellet i Kirkesdalen er parkert.  

 

1100-1145 Andslimoen barnehage på besøk i kirka (lånte lokaler i Misjonskirka, Andslimoen) 

Kateket Arnhild Espejord Jensen og organist Micha Olbrich ledet samlingen Biskopen hilste. 

Sangstund med bibelfortelling om Noahs ark. 

1200-1330 Formiddagstreff i Målselv kirke 

Lunch og god prat rundt bordene. Ord for dagen.om inspirasjon ved Gulla Fossland. 



1400-1500 Besøk Fagerli miljøtjeneste. Bo- og avlastningstilbud for mennesker med nedsatt 

funksjonsevne. 

Samtale med leder Tove Bakketun, og kaffeprat med beboere i fellesareal. 

Stort ønske og potensiale fra ledelse og beboere om samarbeid med kirken i form av nærvær, 

samtalekvelder, deltakelse med roller i gudstjenester, gjerne rundt høytider. 

15-1630 Øverli Dagsenter.  

Orientering om virksomheten som retter seg mot rus og psykiatri. Opp mot 200 brukere. Godt og 

variert tilbud med aktiviteter og lokaler. Nyopprettet stilling som utekontakt som henvender seg 

særlig til eldre skoleungdom.  

 

1630-1830 Menighetsrådsmøte Målselv. 

Tilstede: Biskop, prost, rådgiver, sokneprest, kirkeverge, Menighetsrådsleder Lars Bremnes, Reidun 

Aspmo, Anne Marit Prestø, Nestleder i menighets- og fellesrådet Ole Vorhaug, Hildbjørg Fossbakk,  

Orienteringssak: Anne Marit Prestø har i dag takket ja til stillingen som kateket i Målselv og 

Øverbygd. 

MR-leder åpnet møtet og gav ordet til Biskopen som ledet videre. 

-Rådsmedlemmene og biskopens følge presenterte seg.  

-Menighetens planverk: Trosopplæringsplanen må revideres. Menighetsrådet anbefales å følge opp 

dette når ny kateket er på plass.  

-Biskopen påpekte at samisk språk og kultur må implementeres i menighetens arbeid. 

-Diakoniplan, mangler 

-Misjonsprosjekt. Misjon er mye mer enn å sende penger til et prosjekt. Det ligger mye ressurser og 

engasjement i å fokusere på prosjektet i trosopplæring, gudstjenester og andre arenaer i 

menighetens arbeid. Stemning i rådet for å finne et nytt prosjekt. 

-Samarbeid med Misjonskirken på Andslimoen. Potensiale for aktiviteter. 

-Heggelia kapell. Eneste kapell innenfor bygrensa. Biskopen ber menighetsrådet vurdere å legge flere 

aktiviteter der folket bor. 

-Økonomien er relativt god i Målselv/ Øverbygd og gir handlingsrom til daglig drift. 

-Noen større investeringsprosjekter: Tak på Målselv kirke. Universell utforming Øverbygd kirke og 

Kirkesnesmoen kapell. Gjerder rundt kirkegård Øverbygd. Gatebelysning ved parkeringsplass over 

veien fra Målselv kirke. Kirkevergen har god dialog med kommunen om disse. 

-Skolegudstjenester. Menighetsrådet tilbyr skyss (busser) til skolene som deltar på 

skolegudstjenester. Anne Marit Prestø tilbyr undervisning i KRLE.  

 

Til møtet med kommunen: 



-Godt samarbeid med sokneprest i kriseteam og sorgarbeid. Kan med fordel styrkes ved å dra kateket 

inn i sorg- og krisearbeid for ungdom.  

-Tilbud om skolegudstjenester og kirkebesøk. 

- Gatelys ved Målselv kirke 

 

 

-Ny kirkelig organisering 

Biskopen orienterte kort om prosessen frem til nå og veien videre. Foreløpig vedtak forventes på 

Kirkemøtet i 2021 og endelig vedtak tidligst i 2023. 

Registrerer stor motstand mot foreslått prostifellesrådsmodell. 

Biskopens synspunkt. Prostifellesråd både for lite og for stort i Nord-Hålogaland bispedømme. 

For lite i de fleste av dagens prostier for å sikre nok kompetanse på kritiske områder. 

For stort i forhold til geografien i de fleste av våre prostier. 

Vil oppsummert antakelig ikke spare admimnistrasjon i vårt bd med foreslått modell. Må i så fall ha 

store modifisering. 

Prostifellesrådsmodellen tar utgangspunkt i dagens finansiering som er både kommunal og statlig. 

Øvrige trossamfunn har bare statlig finansiering.  

 

 

1900-2100. Menighetskveld med andakt, allsang og jazzquizkonsert i Målselv kirke 

Ledet av organist Micha Olbrich og sokneprest Thor-Arne Ervik 

 

 

Torsdag 30. september 

1200-1330 Skolebesøk Bjørkeng oppvekstsenter. 

Biskopen gjestet først små- og mellomtrinnet. Elevene forberedte spørsmål som biskopen og følget 

svarte på. 

Til slutt ble biskopen stilt følgende gåte: Hvilken kopp kan man ikke drikke av? Svar: Biskop. 

På ungdomstrinnet var 10. klasse fra Montessoriskolen i Øverbygd invitert med. Her ble det stilt 

mange gode og dype spørsmål om tro og liv som biskopen og følget besvarte etter beste evne. 

 

1330-1500 Menighetsrådsmøte i Skjold kapell. 



Til stede: MR-leder May Britt Odden, Annie Vangen, Monica Amundsen, Einar Løvberg, Steinar 

Skogstad, Kirkevergen, spr (perm) Audun Sæbø, Vikarprest Per Gustav Nilsen, Biskop, Prost, og 

rådgiver. 

MR-leder ønsket velkommen og fortalte litt om kapellets historie. 

Biskop Olav ledet møtet.  

MR-leder orienterte om aktiviteter: 

-Trosopplæringsutvalg 

-Diakoniutvalg 

-2 kirkegårdsutvalg 

-KM-kontakt 

-Lager årsplan som arbeidsverktøy for menighetsrådets arbeid. 

-Bærer preg av lav aktivitet etter pandemien.  

-Blant aktiviteter kan nevnes: 

-Kirkevert på alle gudstjenester. Noen leser også tekst. Kaffe på alle ettermiddagsgudstjenester. 

-Sosialt og trivelig med godt oppmøte på kveldsgudstjenester. 

-Gudstjeneste på lags- og grendehus. Best besøkt i Kirkesdalen 

-Bygdetunsgudstjenester. 

-Salmekvelder godt besøkt.  

Faste aktiviteter: 

-Julehilsen til alle eldre på institusjon og hjemmeboende. 

-Årsfest for frivillige med god mat og underholdning.  

-Adventskonserter, julegudstjenester, gullkonfirmanter, mm, 

-Blomsterfond som genererer litt inntekter. 

Mye frivillighet i alle deler av arbeidet. 

Savner et barnekor. Stor tro på ny kateket inn mot barne- og ungdomsarbeid. 

Biskopen gjorde oppmerksom på at trosopplæringsarbeidet bør dreies mer tilbake mot kontinuerlige 

tiltak. Ny plan skal utarbeides. Målselv har ca. 400.000 kr årlig i tildelte trosopplæringsmidler. Her er 

det potensiale til å engasjere ansatte innen f.eks korarbeid o.l. 

Biskopen holdt frem besøket på Fagerlidal miljøtjeneste. Mange brukere ønsket mer deltakelse i 

kirkelige aktiviteter. 

Smaragd, gruppe for mennesker med nedsatt funksjonsevne. Det har vært utfordrende å etablere 

samarbeid mellom Smaragd og kirken.  

 



Til møte med kommunen:  

Tilrettelegging for kirkelig betjening for alle, inkludert mennesker med nedsatt funksjonsevne. 

Universell utforming. Særlig Øverbygd kirke, der det mangler adkomst for rullestolbrukere til både 

kirken og toalettbygget.  

Høringsfristen for ny kirkelig organisering er 15. oktober for kommunene. 

 

1600 Sangstund med Smaragd på Mellembygd oppvekstsenter. 

Det ble en flott opplevelse, og det virket som deltakerne hadde stor glede av å synge for biskopen og 

følget. 

1900 Salmekveld i Øverbygd kirke. 

Ledet av organist Micha Olbrich. Solosang ved Lena Jinnegren. Enkel kirkekaffe etterpå. 

 

Fredag 1. oktober 

1330-1500 Møte med Målselv kommune. 

Ordfører Bent Magne Luneng ønsket velkommen.  

Biskopen orienterte litt om den pågående prosessen med felles kirkelig arbeidsgiver i form av 

prostirådsmodellen. minnet om kommunenes frist for høringssvar til Kirkerådet 15. oktober. 

Biskopen poengterte tilbakemeldingen fra menighetene om god kontakt med kommunen.  

Særlig behov nå for gatebelysning ved parkering Målselv kirke, samt universell utforming i Øverbygd 

kirke med rullestoladkomst til kirken og HC-toalett. Videre kommer nytt tak på Målselv kirke og 

etablering av minnelunder. 

Biskopen inviterte ordføreren til hva kirken kan bidra med for kommunen. 

Særlig opptatt av at alle kirkebygg er i bruk og tilgjengelige for folk flest. Ordfører sitter i Fellesråd og 

er godt oppdatert på kirkelige behov og anliggender. 

Biskopen holdt frem god dialog mellom en god del av kommunens barnehager, skoler og kirken. 

Kommunen plikter å tilrettelegge for religionsutøvelse for alle, uavhengig av funksjonsevne. Etter 

besøk på Fagerlidal omsorgstjeneste sitter vi igjen med inntrykk av stor velvilje blant ledelse og 

ansatte om tettere samarbeid og tilrettelegging.  

Ordføreren var opptatt av allerede eksisterende strukturer der kirken kan inviteres inn, fremfor å 

skape nye. 

Oppfordret fellesrådet til å henvende seg direkte til vegvesenet med tanke på skilting av kirkene. 

Biskopen utfordret ordføreren til at enhver by bør ha en kirke. Nå er Andselv-Andslimoen utpekt som 

vekstområde. Bør tenke kirke på sikt i dette område. 

 

1500 Fagmøte om trosopplæring. Fellesmøte for Bardu, Øverbygd og Målselv. 



Ledet av rådgiver ved bispedømmekontoret, Ole Kristian With Due. 

Deltakerne ble delt inn i grupper og utfordret til refleksjon over hva som fungerer og hvor 

utfordringene ligger i trosopplæringsarbeidet. Inspirerende når gruppene fant lange og gode lister å 

bygge videre på. 

 

Søndag 3. oktober 

Kl 1500 VISITASGUDSTJENESTE i Målselv kirke. 

Påfølgende kirkekaffe der biskopen holdt sitt visitasforedrag basert på inntrykk gjennom visitasen. 

 

 


